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§ 1-4, 7, 10-13, 16-19 

Justerat 18 maj 2017, justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 

 

 

 

Åsa Lindhagen   Andréa Ström 

Ordförande    Vice ordförande 
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Närvarande 

Beslutande  

Ledamöter 

Åsa Lindhagen (MP), ordförande 

Andréa Ström (M), vice ordförande 

Rana Carlstedt (S) 

Dan Guillou (MP) 

Anna Rantala Bonnier (Fi) 

Christina Elffors Sjödin (M) 

Isabel Smedberg Palmqvist (L) 

 

Tjänstgörande ersättare 

Amne Ali (S) för Daniel Harc (S) 

Lotten Hammar (S) för Mia Sundelin (S) 

Jackie Nylander (V) för Alexandra Mattsson Åkerström (V) 

Eva Solberg (M) för Johan Brege (M) 

Börje Häggman (M) för Ole-Jörgen Persson (M) 

Birgitta Thulin (M) för Frida Johansson Metso (L) 

 

Övriga närvarande 

Ersättare 

Emil Adén (S) 

Ylva Wahlström Ödmann (MP) 

Stina Bengtsson (C) 
 
Tjänstemän 

Gillis Hammar, förvaltningschef 

Peter Svensson, administrativ chef 

Veronica Wolgast Karlberg, avdelningschef, ej § 20 

Jenny Swärd, avdelningschef, ej § 20 

Mona Thorin, kommunikationschef, ej § 20 

Lisa Cadenius, avdelningschef, ej § 20 

Cindy Falquet, borgarrådssekreterare, ej § 20 

Lena Murray, strateg, § 1-3 

Stefan Johansson, projektledare, § 1-3 

Eva-Lotta Elmér, enhetschef, § 1-3 

Sigrún Andersdottír, nämndsekreterare 

 

Personalföreträdare 

Lowisa Anderzon, Kommunal, ej § 20
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§ 1 

Sammanträdets öppnande och godkännande av 

föredragningslista 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) öppnar sammanträdet. Nämnden 

godkänner föredragningslistan. 
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§ 2  

Val av protokolljusterare och tid för justering av protokollet 

 

Ordföranden Åsa Lindhagen (MP) och vice ordföranden  

Andréa Ström (M) får i uppdrag att justera dagens protokoll. 

Protokollet ska justeras torsdag 18 maj. 
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§ 3 

Förvaltningsinformation 

 

Stefan Johansson, projektledare och Lena Murray, strateg på 

socialtjänstavdelningen, informerar om förvaltningens arbete med 

projektet ”Smartare handläggning via smarta möten”. 
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§ 4 

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inga frågor ställs. 
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§ 5 

Promemoria med förslag om ändrade övergångsbestämmelser 

för den föreslagna lagen om samverkan vid utskrivning från 

sluten hälso- och sjukvård (prop. 2016/17:106)  

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-186/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som svar på remissen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Regeringens proposition 2016/17:106 föreslår att Lagen om 

samverkan vid sluten hälso- och sjukvård ersätter den nuvarande 

lagen om kommunernas betalningsansvar för viss hälso- och 

sjukvård från den 1 januari 2018.  

 

Den aktuella promemorian föreslår förändrade 

övergångsbestämmelser för personer som vårdas i den psykiatriska 

slutenvården. Promemorian föreslår att Lagen om samverkan vid 

utskrivning från sluten hälso- och sjukvård gäller för både somatisk 

och psykiatrisk vård från den 1 januari 2018. Under 2018 inträder 

dock kommunernas betalningsansvar efter 30 dagar för 

utskrivningsklara patienter inom psykiatrin. 

 

Förvaltningen ställer sig positiv till promemorians förslag om 

ändrade övergångsbestämmelser då de främjar implementeringen av 

lagändringen inom kommunens socialpsykiatri och den 

landstingsfinansierade psykiatrin. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 12 

april 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 6 

Specialpedagogisk kompetens i fråga om neuropsykiatriska 

svårigheter 

Svar på remiss från kommunstyrelsen 

Dnr 1.7.1-203/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som svar på 

remissen. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialnämnden har fått ”Promemorian Specialpedagogisk 

kompetens i fråga om neuropsykiatriska svårigheter” från 

kommunstyrelsen för remissvar. I promemorian lämnas förslag till 

ändringar i examensbeskrivningarna för speciallärarexamen och 

specialpedagogexamen, som finns i högskoleförordningen 

(1993:100). Syftet med ändringarna är att säkerställa att framtida 

speciallärare och specialpedagoger har en fördjupad och breddad 

kompetens i frågor om neuropsykiatriska svårigheter. 

Författningsändringarna föreslås träda i kraft den 1 juli år 2018. 

 

Förvaltningen ställer sig överlag bakom de förslag som ges i 

promemorian. Förvaltningen anser att det är angeläget att 

speciallärare och specialpedagoger får en fördjupad och breddad 

kompetens i frågor om neuropsykiatriska funktionsnedsättningar. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 20 

april 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 7 

Yttrande över revisorernas årsrapport 2016 

Dnr 1.6.1-180/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden hänvisar till tjänsteutlåtandet som yttrande 

över rapporten. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

revisionskontoret. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande särskilda uttalande. 

 

Det är viktigt att verksamheterna i Stockholms stad bedrivs på ett 

ändamålsenligt och ur ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. 

Den interna kontrollen ska vara tillräcklig och räkenskaperna ska 

vara rättvisande. Därför är det beklämmande att granskningen av 

Stockholms stads nämnder visar på brister inom ett flertal nämnder.  

 

Ensamkommande barn utgör en redan mycket utsatt grupp som blir 

än mer utsatt om systemet med gode män inte fungerar på ett bra 

sätt. Bristerna i tillsynen av gode män och förvaltare, 

lämplighetsprövningar samt arbetet med att verkställa entledigande 

och byte av ställföreträdare måste därför förbättras avsevärt.  

 

Inom socialtjänsten har en granskning genomförts avseende 

boendeinsatser för ensamkommande barn och ekonomiska 

konsekvenser för staden i form av ersättning från staten. 

Bedömningen är sammanfattningsvis att nämnderna inte har en 

tillräcklig styrning och uppföljning av boendeinsatserna för 

ensamkommande barn eller tillräcklig uppföljning av de 

ekonomiska konsekvenserna. Upphandling av boendeplatser för 

barnen har delvis genomförts som direktupphandlingar.  

 

Vidare utförs ingen systematisk och aktiv avtalsuppföljning samt 

seriositetskontroll av utförarna. Granskningen visar att majoriteten 

av de ensamkommande barnen inte har besökts de första två 

veckorna efter anvisning samt inte följts upp regelbundet av 

stadsdelsnämnderna. Det finns även en viss osäkerhet om vilken 

ersättning staden kommer att erhålla från Migrationsverket. 

Granskningen visar också att överförmyndarnämnden bör stärka 

tillsynen av gode män för ensamkommande barn och tydliggöra de 

gode männens ansvar.  
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I Stockholm finns det idag allvarliga brister i hanteringen av 

mottagandet. Unga har placerats i boenden som inte har hunnit 

utredas och väntetiden för ett första besök från socialtjänsten har 

legat på över 100 dagar. Det finns inte heller någon samlad statistik 

på hur många boendeplaceringar kommunen har. 

 

Med det stora antal ensamkommande barn som kommer till Sverige 

och som redan är särskilt utsatta är det anmärkningsvärt att större 

omsorg inte läggs vid att säkerställa att de får en trygg 

boendesituation och lämpliga gode män. Dessa måste även få 

tydliga direktiv över hur långt deras ansvar sträcker sig.  

 

Det är inte acceptabelt att dessa nämnder brister. Ensamkommande 

är en prioriterad grupp och borde vara det även för majoriteten. Om 

deras grundläggande behov som boende och lämpliga gode män 

inte kan säkerställas riskerar kostnaderna att bli mycket högre på 

lång sikt. 

 

Det finns olika sätt att kontrollera huruvida stadens verksamheter 

bedrivs på ett ekonomiskt eller på andra områden tillfredsställande 

sätt. Ärendet rör en revisionsrapport och det är ett av flera sätt att 

granska. Utan att ha synpunkter på det sättet noterar dock Alliansen 

att det område i revisionsrapporten som endast delvis är uppfyllt är 

”Transporter i Stockholm är miljöanpassade”.  

Transporter är förvisso inte socialnämndens huvudsakliga 

verksamhet. Trots det är det anmärkningsvärt att en nämnd med så 

förhållandevis enkla miljömål inte når upp ens till dem. Det blir 

naturligtvis extra anmärkningsvärt när nämnden leds att 

Miljöpartiet. 

 

Alliansen ser allvarligt på när nämnder i staden inte lever upp till 

miljömålen. Om staden ska bli ännu grönare och skönare måste alla 

dra sitt strå till stacken. Det gäller även socialnämnden. I övrigt 

hade Alliansen föredragit om förvaltningens svar hade innehållit en 

tydligare och mer detaljerad tidsplan kring åtgärder rörande 

revisorernas rekommendationer. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas särskilda uttalande. 

 

Ärendet 

Sammanfattningsvis har stadsrevisionen lämnat följande utlåtande 

avseende socialnämndens verksamhet 2016: 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2017-05-16 
 Sida 13 (38) 

 

 

 

 

 Sammantaget bedöms att socialnämnden i allt väsentligt har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från 

ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt. Nämnden har i 

huvudsak uppfyllt kommunfullmäktiges mål. 

 Nämndens interna kontroll bedöms ha varit tillräcklig. 

 Bokslut och räkenskaper bedöms i allt väsentligt vara 

rättvisande samt följer gällande regler och god 

redovisningssed. 

 Nämnden har beaktat revisorernas 

synpunkter/rekommendationer i föregående års 

granskningar. 

I rapporten redovisas även sammanfattningar av granskningar och 

projekt under året vilka nämnden tidigare yttrat sig över. 

 

Förvaltningen ser det som glädjande att det arbete som 

förvaltningen gör för att bidra till stadens mål och bibehålla 

ekonomisk balans visar sig som överlag positiva omdömen från 

revisorerna. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 7 

april 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 8 

Tertialrapport tertial 1 2017 för socialnämnden  

Dnr 1.3.1-585/2016 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner tertialrapport 1 per den 30 april 

2017 med prognos för 2017. 

2. Socialnämnden ansöker hos kommunstyrelsen om tillägg 

med 0,7 mnkr för bidrag till Fryshuset. 

3. Socialnämnden ansöker hos stadsledningskontoret om totalt 

1 990 tkr från kompetensutvecklingssatsningen. 

4. Socialnämnden lämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

5. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Särskilt uttalande 

Ordföranden Åsa Lindhagen m.fl. (MP) samt ledamöterna Rana 

Carlstedt m.fl. (S), Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V) och 

Anna Rantala Bonnier (Fi) lämnar följande särskilda uttalande. 

 

Stockholm ska vara en trygg stad där vi gemensamt arbetar mot de 

hot som kan riktas såväl mot enskilda som mot samhället i stort. 

Extremism som med våldshandlingar vill undergräva det 

demokratiska samhällets öppenhet måste aktivt bekämpas.  

 

Därför är arbetet mot våldsbejakande extremism centralt och en 

viktig uppgift för alla stadens verksamheter. Det är glädjande att 

Stockholm har kunnat fatta beslut om en strategi mot 

våldsbejakande extremism i bred enighet mellan sju partier i 

kommunfullmäktige. En del av denna överenskommelse innebär att 

alla nämnder och styrelser ska arbeta fram lokala handlingsplaner. 

Föreliggande förslag är det förslag som förvaltningen arbetat fram 

utifrån den centrala strategin. Det är en bra grund att utgå från men 

vi anser att detta arbete bara är i inledningsskedet.  

 

Det finns anledning att återkommande behandla frågan för att i vår 

verksamhet fortsätta utveckla arbetet mot våldsbejakande 

extremism. Vi ser därför detta program som en bra utgångspunkt 

men avser att utifrån de synpunkter som kommit fram i 

nämndbehandlingen samt utifrån erfarenheter från stadens 

verksamheter och det civila samhället utveckla handlingsplanen när 

behov föreligger. 

 

Reservation 
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Samtliga ledamöter och tjänstgörande ersättare för Moderaterna och 

Liberalerna reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

eget förslag som redovisas nedan. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Moderaternas och 

Liberalernas förslag till beslut. 

 

Ärendet 

Förvaltningen har sammanställt tertialrapport för socialnämnden 

första tertialen 2017. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 12 

maj 2017. 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden föreslår att nämnden beslutar enligt förvaltningens 

förslag. 

 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) och ledamoten Isabel 

Smedberg Palmqvist m.fl. (L) föreslår att nämnden beslutar 

följande. 

 

1. Förvaltningens förslag till beslut godkänns delvis. 

2. Handlingsplan mot våldsbejakande extremism enligt bilaga 

3 till tertialrapporten revideras efter kommande direktiv från 

kommunstyrelsen i enlighet med vad som anförs nedan. 

3. Därutöver anförs följande. 

 

Mycket inom socialtjänsten fungerar bra men Stockholm har också 

flera stora utmaningar.  

 

En stabil boendesituation är en av hörnstenarna för att skapa en 

trygg uppväxtmiljö för barn och unga. Under den förra 

mandatperioden arbetade Alliansen för att se till att minska antalet 

familjer som saknar stadigvarande boende. Därför är det mycket 

oroväckande att se att antalet familjer som bor på hotell och 

vandrarhem ökar under det rödgrönrosa styret i Stockholm.  

  

Detta är allvarliga signaler som den rödgrönrosa majoriteten måste 

ta på största allvar. Många familjer bor på hotellboenden, 

vandrarhem eller tillfälliga boenden. Det är boenden som är 

oförenliga med barnperspektivet. Ett hotellrum eller ett rum på ett 

vandrarhem är ingen god boendelösning för små barn.  
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Det är viktigt att noga följa upp rapporten och att djupare förstå den 

markanta ökningen av barnfamiljer med osäkra boendeförhållanden 

då bakgrunden till detta kan skilja sig mellan olika familjer. 

Siffrorna pekar också på en stor skillnad mellan stadsdelarna som är 

viktig att förstå och utreda vidare för att se till att alla barn i 

Stockholm får goda uppväxtvillkor.  

  

Att flera verksamheter riktade till ensamkommande barn noterar ett 

ökat antal ungdomar med psykisk ohälsa jämfört med tidigare är 

oroväckande. Att staden har ett nära samarbete med psykiatrin och 

Stockholms läns landsting är av största vikt för att fånga upp de 

ungdomar som mår dåligt och har upplevt traumatiska upplevelser.  

  

Socialnämnden samarbetar med Stiftelsen Hotellhem I Stockholm 

(SHIS) för att möta behovet av genomgångsbostäder för personer 

som är i behov av en tillfällig bostad eller mer varaktigt boende med 

visst boendestöd. SHIS har också ett uppdrag i att säkra stadens 

mottagande av flyktingar. Med anledningen av den bostadsbrist som 

råder och antalet nyanlända som blivit anvisade till staden har dock 

bostadsfrågan för nyanlända varit ett stort problem för staden. Det 

är viktigt att fortsätta arbeta aktivt för att tillhandahålla bostäder för 

nyanlända och trygga ett effektivt och rättssäkert mottagande.  

  

Det är oroväckande att sjukfrånvaron bland stadens medarbetare 

återigen har ökat sedan tertialrapport 2. Socialsekreterarnas tuffa 

arbetssituation måste förbättras. En omfattande personalomsättning, 

hög arbetsbelastning samt svårigheter att rekrytera erfaren personal 

har medfört allvarliga brister i verksamheten och en ohållbar 

arbetssituation för medarbetarna. Det är välkommet att en 

handlingsplan nu är på plats för att förbättra arbetet. Det är viktigt 

att framöver säkerställa en rättssäker myndighetsutövning och 

trygga en god kompetensförsörjning. Det är dessutom av största vikt 

att minska andelen inhyrda konsulter. Media har tidigare under 

våren uppmärksammat att stadsdelarnas sammanlagda kostnader för 

hyrsocionomer ökat med hela 9000 procent under de senaste tio 

åren. Från 1,1 miljon 2006 till 111 miljoner 2016. Detta är inte 

hållbart. 

 

I bilaga två kan vi läsa om de lokala utvecklingsplanerna. Att 

utvecklingsplanerna är skrivna utifrån den nuvarande 

socialdemokratiskt ledda majoritetens världsbild och 

problemformuleringar märks på ett flertal ställen. Det är kort sagt 

ett mycket politiserande dokument. 
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Genom delaktighet och inflytande skapar vi en stadsdel som håller 

ihop och som människor vill fortsätta bo i. För oss är det dock 

viktigt att stadens skattemedel används på ett effektivt sätt och 

målet ska vara att skattepengarna ska gå till verksamheterna istället 

för till administration och byråkrati, en uppfattning som vi inte 

verkar dela med majoriteten. 

 

Allt fler svenska medborgare radikaliseras och många väljer att 

ansluta sig till våldsbejakande grupperingar. Dessa grupperingar 

hotar, genom sina destruktiva mönster och värderingar, 

grundläggande demokratiska principer. För att hejda och vända 

denna utveckling är det nödvändigt med ett stadsövergripande 

arbete som ger konkreta verktyg för att motverka radikalisering och 

deltagande i krigsresor. 

 

För att säkra våra invånares trygghet mot hot från våldsbejakande 

extremister krävs såväl polisiära som sociala insatser. Alliansen står 

enade om den utveckling av arbetet mot våldsbejakande extremism 

vi nu vill se och vilka förbättringar som måste ske för att göra 

Stockholm till en säkrare stad. Arbetet mot våldsbejakande 

extremism handlar om att arbeta mot samtliga de hot som Säpo 

bedömer kan skada demokratin: extremistisk islamism, vit makt-

miljön och den så kallat autonoma vänstern. Stockholms stad står 

inför stora utmaningar framöver och därför måste vi, tillsammans 

med berörda parter och relevant sakkunskap, arbeta 

kunskapsbaserat och med tydliga strukturer och insatser. 

 

Stadens arbete mot våldsbejakande extremism fastställdes av 

kommunfullmäktige den 16 maj 2016 som riktlinjer till stadens 

trygghets och säkerhetsprogram. Beslutet var ett resultat av en 

blocköverskridande överenskommelse. En förutsättning för den 

blocköverskridande överenskommelsen var att de lokala 

handlingsplanerna skulle konkretiserar arbetet samt att en tidsplan 

för den fortsatta processen fastslås. Moderaterna, Liberalerna och 

Centerpartiet uppgav i ett särskilt uttalande i kommunstyrelsen den 

4 maj 2016 att ett krav var att en mall för stadsdelsnämnderna skulle 

tas fram i samarbete med Försvarshögskolan och borde vara 

fastställd under hösten 2016 samt att de lokala analyserna och 

handlingsplanerna bör vara klara senast till årsskiftet 2016/2017. 

Därutöver medel avsättas för att implementera arbetet i budget för 

2017.  

 

Det föreliggande förslaget till handlingsplan mot våldsbejakande 

extremism är ett resultat av den blocköverskridande 

överenskommelse som kommunfullmäktiges partier (exklusive 
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Kristdemokraterna och Sverigedemokraterna) kom överens om 

tidigare under mandatperioden. I beslutet om Stockholms stads 

strategi mot våldsbejakande extremism ingicks en 

överenskommelse om att lokala handlingsplaner skulle tas fram i 

varje stadsdel innan årsskiftet 2016/2017. Vi kan konstatera att det 

arbetet har försenats och att ett förslag läggs fram för nämnden 

väsentligt senare än vad som överenskommits centralt. 

 

I arbetet med den lokala planen var ett krav från Alliansen att man 

skulle dra nytta av den forskning och kunskap som finns på 

området, bland annat genom ett konkret samarbete med expertis hos 

instanser som Försvarshögskolan (FHS). Kravet var att nämndernas 

handlingsplaner inte skulle tas fram var och en för sig utan utifrån 

en central mall, framtagen i samarbete med FHS och annan relevant 

expertis på området.  Detta har inte skett och det finner vi 

oacceptabelt. Resultatet blir att stadens arbete för att motarbeta 

våldsbejakande extremism försenas, blir bristfälligt och inte är 

koordinerat. Det är inte ett seriöst eller förtroendeingivande sätt att 

hantera en så viktig fråga för vår stad och våra invånares trygghet. 

 

Handlingsplanen hade vunnit i både konkretion och i innehåll av att 

ta till sig den forskningsbaserade kunskap som Försvarshögskolan 

besitter. När majoriteten nu har valt att inte göra det kan vi inte gå i 

god för slutresultatet och inte ställa oss bakom den föreslagna 

handlingsplanen i föreliggande skick. Handlingsplanen behöver 

arbetas om och arbetet på central nivå i staden behöver 

professionaliseras och intensifieras. 

 

I det uppkomna läget anser vi således att planen ska omarbetas 

utifrån direktiv från kommunstyrelsen och underställas 

Försvarshögskolans expertis innan den åter läggs fram för nämnden. 

Den lokala handlingsplanen bör även tillställas Polismyndigheten, 

Kriminalvården, Säpo och andra myndigheter för 

synpunktsinhämtning innan beslut fattas av nämnden. 

 

Handlingsplanen behöver utvecklas i konkretion för att tydliggöra 

hur förvaltningen ska öka kompetensen bland sina medarbetare i 

syfte att upptäcka begynnande radikalisering hos enskilda individer 

som kommer i kontakt med socialtjänsten samt hur samarbetet med 

Polismyndigheten ska se ut. 

 

Arbetet med att granska de organisationer som direkt eller indirekt 

tar emot finansiellt stöd från staden måste intensifieras. Inga 

föreningar eller samfund som direkt eller indirekt upplåter en 

plattform åt extremistiska och våldsbejakande individers budskap 
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ska kunna motta stöd från Stockholms stad. Detsamma gäller att 

heller inga av stadens lokaler upplåts åt sådana individer eller 

organisationer. Det fordras en konkret plan för hur arbetet med att 

säkerställa detta ska implementeras och följas upp. 

 

Som nämnts ovan är en oavvislig förutsättning för ett strategiskt 

arbete mot extremism att det bedrivs systematiskt och utformas i tätt 

samarbete med den expertis som finns. Försvarshögskolans forskare 

behöver vara en integrerad del av Stockholms stads arbete mot 

våldsbejakande extremism och det behöver ske på central nivå i 

staden. Det avtal som redan finns med FHS behöver leda till 

konkreta insatser. När samarbetet med FHS är återupprättat behöver 

följande åtgärder omedelbart vidtas i arbetet mot extremism: 

1. Stadsdelsnämndernas lokala handlingsplaner behöver 

skyndsamt komma på plats. Handlingsplanerna ska följa en 

central mall utformad i samarbete med FHS och utgå från 

lokala förutsättningar och utformas i dialog med polis och 

säkerhetspolis om hur den specifika situationen i stadsdelen 

ser ut. Arbetet behöver kontinuerligt avrapporteras, 

uppdateras och vara mätbart. 

2. Parallellt med de lokala handlingsplanerna behövs ett 

stadsövergripande och gemensamt förhållningssätt med en 

åtgärdsplan för hur stadens förvaltningar ska agera när 

personer med våldsbejakande extrema tendenser identifieras. 

En stadsövergripande lägesbild behöver årligen presenteras 

för kommunstyrelsen. 

3. Det måste finnas god tillgång till adekvat utbildning och ett 

kontinuerligt kunskapsstöd till medarbetare inom 

socialtjänst eller fritidsverksamhet som kommer i kontakt 

såväl med människor som riskerar att radikaliseras. Därför 

måste en plan för kompetensutveckling inom dessa frågor 

upprättas, till exempel genom medverkan i EU-RAN-

nätverket. I detta behöver det även klargöras vilket behov 

det finns att anställa medarbetare med särskild expertis. 

4. Ett tätare samarbete mellan myndigheter och 

samhällsinstitutioner såsom polis, säkerhetspolis, skola och 

socialtjänst måste ske. För att stärka arbetet och fånga upp 

potentiella extremister vill vi så långt lagen medger häva 

sekretessen mellan stadens förvaltningar så att information 

kan delas när så krävs. 

5. Stockholm behöver en plan för vilka insatser som ska 

erbjudas ungdomar som riskerar att dras in i extremistiska 

miljöer och deras familjer. Uppsökande arbete bör även 

bedrivas på nätet för att nå rätt målgrupper. 
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6. En plan behövs för vilka informationsinsatser som ska riktas 

till medborgarna, som vart man kan vända sig om man 

misstänker att någon i ens närhet blir radikaliserad. 

7. Stockholms stad behöver bygga upp avhopparverksamheter 

för radikaliserade som vill lämna den extrema miljön. Det är 

nödvändigt att en länsöverskridande avhopparverksamhet 

för våldsbejakande islamistiska extremister inrättas.  

8. I arbetet med avradikalisering och för att stävja rekrytering 

till extrema miljöer behöver civilsamhällesaktörer som 

Fryshuset involveras. Här har religiöst lärda personer och 

imamer en viktig roll, något som expertisen visat på. 

9. Insatserna för att minska risken för nya dåd fordrar fokus på 

stadsmiljön. Det behövs trafikhinder som försvårar attacker 

med fordon. I det arbetet ska trafiknämnden involveras och 

erfarenheter inhämtas från andra länder. 

Ansvarsfördelningen mellan staden och polisen behöver 

tydliggöras när det gäller säkerhetsarrangemang vid 

särskilda platser och evenemang. 

10. Stadsdelsnämnderna i Stockholm behöver se över sina 

lokala bidrag och säkerställa att inga medel ges till 

organisationer eller föreningar som inte vilar på demokratins 

grundvalar. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§ 9 

Nya riktlinjer för bidrag till ideella föreningar 

Dnr 1.2.2-201/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner Riktlinjer för bidrag till ideella 

föreningar enligt bilaga 1 till tjänsteutlåtandet. Riktlinjerna 

gäller från och med hanteringen av ärenden som tas upp på 

organisations- och föreningsutskottets sammanträde i 

september.   

2. Socialnämnden beslutar att nuvarande riktlinjer, som 

beslutades av socialnämnden 27 mars 2013, upphör att gälla 

då de nya träder i kraft.  

3. Socialnämnden delegerar till ansvarig enhetschef på 

förvaltningen att besluta om justeringar i riktlinjerna som 

avser förtydliganden av innehållet.  

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialnämnden, genom organisation- och föreningsutskottet, ger 

årligen bidrag till ett drygt hundratal ideellt drivna föreningar i 

staden. Förvaltningens handläggning av bidragsansökningarna sker 

på administrativa avdelningen och styrs av Riktlinjer för bidrag till 

ideella föreningar. Vid tillämpningen av riktlinjerna har det 

framkommit att vissa förtydliganden är önskvärda samt att de olika 

bidragstyperna kan förenklas. Förvaltningen har därför tagit fram ett 

förslag till nya riktlinjer. 

 

Förvaltningen har inhämtat synpunkter från de ideella föreningarna 

om hur de uppfattar hanteringen av bidragsprocessen däribland 

riktlinjerna. I arbetet med att ta fram nya riktlinjer har de 

synpunkter som kommit in från föreningarna beaktats.  

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden beslutar att godkänna 

förslaget till nya riktlinjer. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2 

maj 2017. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 10 

Hyresstöd till Fryshuset Husby 2017 

Ansökan från Stiftelsen Fryshuset  

Dnr 8.1.1-229/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnen beslutar att bevilja Stiftelsen Fryshuset 

700 000 kronor i projektbidrag avseende bidrag till hyra för 

verksamheten i Husby för 2017. 

 

Ärendet 

Fryshuset i Husby är stiftelsen Fryshusets satsning i norra 

Stockholm. Verksamheten i Husby syftar till att få unga att förflytta 

sig till ett positivt sammanhang där de känner tillhörighet och 

möjlighet att påverka sina liv. Verksamheten i lokalen i Husby 

startade under hösten 2016.  

 

Stiftelsen Fryshuset ansöker hos socialnämnden om 700 000 kronor 

i extra hyresbidrag 2017.  

 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden beviljar 700 000 kronor i 

extra hyresbidrag till stiftelsen Fryshuset. Medlen är avsedda för 

hyra till verksamheten i Husby under hela 2017. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 11 

april 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 11 

Samordning mellan ensamkommande ungdomar på boenden 

och civilsamhället 

Ansökan om projektbidrag från Individuell Människohjälp (IM) 

Dnr 8.1.1-243/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden beslutar att bevilja projektbidrag på 

260 000 kronor till den ideella organisationen Individuell 

Människohjälp för projektet ”Samordning mellan 

ensamkommande ungdomar på boenden och civilsamhället ”. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande. 

 

I arbetet med att genomföra en stor omställning bland stadens 

boenden för ensamkommande ungdomar, som innebär lägre 

bemanning och utökning av platsantalet, kommer personalen inte 

längre på samma sätt att kunna erbjuda ungdomarna stöd i en 

meningsfull fritid. Detta kan ha negativa inverkningar på 

ungdomarnas möjligheter att etablera sig i samhället så att de kan 

finna en gemenskap. Detta i sin tur riskerar att leda till försämrad 

psykisk och fysisk hälsa.  

 

För att undvika detta är det bra att ta hjälp av ideella föreningar. 

Med hjälp av samordnare och volontärer från civilsamhället kan 

stadens boenden få ett komplement till sin verksamhet.  

 

Det är dock viktigt att vuxna personer är närvarande vid externa 

fritidsaktiviteter då ensamkommande barn behöver stöd och 

guidning till en början. Exempelvis ska staden inte dela ut simkort, 

gymkort m.m. utan att ungdomarna får en ordentlig introduktion. 

Ensamkommande barn ska så långt som det är möjligt kunna känna 

sig trygga och att de har stöd från en vuxen, även under 

fritidsaktiviteter, så att integrationsarbetet får förutsättningar att 

fungera så bra som möjligt. 

 

Ärendet 

Individuell Människohjälp (IM) är en ideell organisation som 

funnits sedan 1938. Sedan ett tiotal år arbetar de även med 

integration och engagemang bland nyanlända genom att skapa 

mötesplatser och vägar in i samhället. Organisationen arbetar redan 

idag med nyanlända ungdomar i projektet ”Move it”, en modell som 
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går ut på stötta nyanlända ungdomar att hitta fritidsaktiviteter och 

därmed integreras i Stockholms föreningsliv. IM ansöker hos 

socialnämnden om 260 000 kronor för projektet ”Samordning 

mellan ensamkommande ungdomar på boenden och civilsamhället”. 

Förvaltningen föreslår att socialnämnden beviljar IM 260 000 

kronor till projektet under tiden 1 juni 2017 till 31 maj 2018. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

maj 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 12 

Rapport om socialtjänstens kontakter med vuxna med 

missbruksproblem under oktober 2016  

Dnr 3.1.1-122/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner rapporten om socialtjänstens 

kontakter med vuxna med missbruksproblem under oktober 

2016. 

2. Ärendet överlämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Ärendet 

På uppdrag av socialnämnden genomför socialförvaltningen 

vartannat år en kartläggning av vuxna personer, 20 år och äldre, 

med missbruksproblematik som är aktuella inom stadens 

socialtjänst. Kartläggningen görs i oktober och avser personer 

aktuella under denna månad. I 2016 års kartläggning har 1 979 

personer varit aktuella vid stadsdelsförvaltningarna eller 

socialförvaltningens enhet för hemlösa under oktober månad på 

grund av ansökan, utredning eller biståndsbedömd insats inom 

socialtjänstens olika verksamhetsområden. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 13 

april 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 13 

Att samverka kring ensamkommande barn som försvinner. En 

rapport från Länsstyrelsen med förslag till arbetssätt och 

rutiner i Stockholms län 2017-2018 

Dnr 1.10.7-235/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden ställer sig bakom rapporten. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Andréa Ström m.fl. (M) lämnar följande särskilda 

uttalande. 

 

År 2015 kom 35 000 ensamkommande barn till Sverige. Under 

2017 har hittills 308 ensamkommande barn sökt asyl. 

Migrationsverkets prognos för i år ligger på 2600. Hur de 

avskaffade ID-kontrollerna påverkar det antal som söker sig hit 

återstår att se.  

 

Det är många ensamkommande barn som vill komma till vårt land 

och bygga sig en framtid här. Inte alla får stanna, och för de som 

väntar på besked är väntan lång och påfrestande. Genomsnittstiden 

för ensamkommande för att få besked från Migrationsverket ligger 

idag på 452 dagar. Det är alldeles för lång tid. Många 

ensamkommande har dessutom haft en svår väg till Sverige och kan 

bära på obearbetade trauman som förvärras ytterligare av lång tid i 

ovisshet.  

 

För många som hoppas på att få stanna innebär ett avslag ett stort 

bakslag och ytterligare trauma. Som en följd väljer ett stort antal 

barn att gå under jorden. Enligt Migrationsverkets nationella 

statistik var 1829 ensamkommande barn registrerade som avvikna i 

maj 2016. I Stockholms län var 256 barn, varav 17 flickor och 239 

pojkar, registrerade som avvikna under samma period.  

 

Barn som avviker riskerar stor utsatthet i form av människohandel 

och annan kriminalitet. Det kan handla om sexuell exploatering, 

tvångsarbete och tiggeri. Det är ett stort svek mot alla barn som 

kommit till vårt land att de tillåts utsätta sig för ytterligare trauman. 

 

Därför är det ett bra initiativ med goda föresatser att Länsstyrelsen i 

Stockholms län tagit fram en rapport med förslag till arbetssätt och 

rutiner i den händelse att barn försvinner.  
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Konkreta och gedigna arbetssätt och rutiner då ett ensamkommande 

barn har avvikit är förvisso eftersträvansvärt. Men det är svårt att nå 

de ensamkommande när de väl bestämt sig för att avvika. Ett sådant 

beslut grundar sig enligt rapporten ofta i desperation efter ett avslag 

på asylansökan eller rädsla för att utvisas. I ett sådant läge är det 

svårt att se att stödinsatser som kontaktpersoner och en aktiv fritid 

kan påverka dessa ungdomar att inte avvika eller att återvända. 

Därför finns det trots gedigna riktlinjer för arbetssätt och rutiner en 

stor risk att dessa välmenande intentioner tyvärr riskerar att falla 

platt. 

 

Det är ett stort samhällsproblem med barn och ungdomar som 

avviker och går under jorden, men med långa handläggningstider 

och bristande möjligheter att kontrollera riskgrupper är det svårt att 

råda bot på situationen.  

 

Fokus bör därför istället ligga på att minska handläggningstiden hos 

Migrationsverket så att ensamkommande snabbare kan få svar på 

sina asylansökningar. Det är dags att ambitionsnivån höjs så att de 

unga prioriteras. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Isabel Smedberg Palmqvist m.fl. (L) lämnar följande 

särskilda uttalande. 

 

Det är ett misslyckande för välfärdsstaten att så många 

ensamkommande barn och unga har avvikit från sina boenden och i 

många fall hamnat i mycket otrygga miljöer. Som rapporten säger 

agerar samhället inte alltid lika kraftfullt när ett ensamkommande 

barn avviker som när fallet rör ett barn i familj. Det är självklart inte 

acceptabelt. Inget barn ska behöva hamna i den otrygghet som det 

innebär att lämna sin boendemiljö. 

 

Vi välkomnar den rapport som nu presenteras och det arbete som 

lagts ned på att ge ett bra stöd till kommunerna att förhindra att 

ensamkommande barn och unga avviker. Rapporten bidrar 

förhoppningsvis till att kvaliteten i arbetet med ensamkommande 

barn och unga blir mer likvärdigt. Att ett antal kommuner i 

Stockholms län saknar rutiner för hur man agerar när ett barn 

avviker är allvarligt. 

 

Vi välkomnar att civilsamhällets roll lyfts fram, eftersom de kan nå 

personer som myndigheterna kanske inte når. Samtidigt får inte det 

offentliga abdikera från sitt ansvar. 
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Kvalitetsgranskning av boenden och utbyte av information mellan 

kommunerna är viktigt. Tidigare utvärderingar från länsstyrelsen 

och KSL har visat på brister i granskningen av boenden, och att 

uppföljningen försvårats av att barn placerats utanför den egna 

kommunen. 

 

Den bilden bekräftas i denna rapport, som visar på att det finns 

boenden där det saknas riktlinjer för arbetet mot avvikningar, 

liksom rutiner för fall där avvikningar sker. 

 

Under det stora mottagande som rådde hösten 2015 var det 

förståeligt att kommunerna behövde använda alla tillgängliga 

platser för att placera ensamkommande barn – även i andra 

kommuner. Under de omständigheter som råder idag, och utifrån 

det arbete som många kommuner har bedrivit med att ”ta hem” sina 

barn till boenden inom kommunen, vill vi understryka vikten av att 

utomkommunala placeringar inte sker annat än i undantagsfall. 

 

Checklistan för det förebyggande arbetet är till stor del fokuserad på 

arbetet mot den enskilde ungdomen. Kommunerna behöver också 

stöd i att förebygga att barn hamnar i boenden som inte håller en 

tillräcklig kvalitet. 

 

Ungdomar vars ålder uppskrivs är en sårbar grupp, eftersom 

övergången från att vara barn till att anses som vuxen innebär stora 

förändringar i myndigheternas bemötande. Det är bra att rapporten 

uppmärksammar att artonårsdagen och eventuella fall där åldern 

skrivs upp utgör situationer då den unge behöver extra stöd. 

 

Stödet till dessa ungdomar får inte avbrytas bara för att det finns ett 

beslut om åldersuppskrivning, i synnerhet inte om beslutet ännu inte 

vunnit laga kraft. Vi noterar vad förvaltningen tidigare har anfört 

angående domar vid förvaltningsrätten i Malmö som ger 

ensamkommande unga rätt till fortsatta insatser i avvaktan på att 

beslut om åldersuppskrivning vinner laga kraft. Vi noterar att det 

såvitt vi kan se inte bara finns en juridisk möjlighet för kommunen 

att fortsätta erbjuda sådana insatser, utan en skyldighet. 

 

Vår hållning är att de unga som fått sin ålder uppskriven och avslag 

på sin asylansökan ska få vara kvar i stadens regi fram till 

lagakraftvunnet beslut. Och vi vill fortsatt betona vikten av att det 

finns beredskap hos socialjouren och socialtjänsten i stort att möta 

de unga som riskerar att se ett liv på Stockholms gator som sitt 

bästa alternativ, dels genom uppsökande arbete mot de unga som 
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avvikit från sitt boende, men framför allt genom förebyggande 

arbete. 

 

Ensamkommande barn och unga är ingen homogen grupp. De 

kommer från olika länder, har varit med om olika saker, och 

omständigheterna som har lett till att de har kommit till Sverige kan 

skilja sig mycket åt. Det gör också att anledningarna till att ett barn 

avviker från sitt boende kan variera mycket. Detta är ett perspektiv 

som kanske kunde ha lyfts fram mer. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Stina Bengtsson (C) hänvisar till Liberalernas särskilda 

uttalande. 

 

Ärendet 

Länsstyrelsen i Stockholms län har, genom ett samverkansnätverk, 

tagit fram en rapport med förslag till arbetssätt och rutiner i Stock-

holms län, dvs. en samverkansplan för arbetet med ensamkomm-

ande barn som försvinner. I nätverket har Migrationsverket, 

Kommunförbundet Stockholms Län, Polisen, Rädda Barnen, 

Stockholms Stadsmission, Stockholms stad och Sigtuna kommun 

ingått. 

 

Syftet med samverkansplanen är att effektivisera samverkan i länet 

för att förhindra att barn försvinner, agera mer samordnat när ett 

försvinnande har inträffat, samt effektivisera arbetet när ett barn 

påträffas. Samverkansplanen erbjuder konkreta arbetssätt, rutiner 

och checklistor för länets aktörer som träffar ensamkommande barn 

i sina verksamheter. Målet är att flera kommuner och aktörer i länet 

ska ansluta sig och börja arbeta utifrån samverkansplanen.  

 

Stockholms stad har aktivt deltagit i framtagandet av samverkans-

planen genom att ingå dels i styrgruppen genom bitr. avdelnings-

chef vid socialförvaltningen och stadens barnombudsman, dels i 

arbetsgruppen genom enhetschefen vid socialförvaltningens enhet, 

Framtid Stockholm.  

 

Ungdomsjouren som ingår i Framtid Stockholm, bedriver olika 

typer av uppsökande arbete. Det är Ungdomsjourens uppsökare i 

riskmiljöer samt Ekb-teamet som i första hand kommer i kontakt 

med ensamkommande barn som avviker/försvinner. Ungdoms-

jouren har ett fungerande samarbete med bl.a. socialsekreterare 

inom stadens socialtjänst, socialjourerna i Stockholms län, boenden 

för ensamkommande, polisen, Migrationsverket Stockholm, Barn-

rättsbyrån, Länsstyrelsens enhet för sociala frågor (prostitution och 
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människohandel) samt frivilliga organisationer. Det arbete som 

Ungdomsjouren bedriver ligger i linje med samverkansplanens 

innehåll och rekommendationer. 

 

Förvaltningen har för avsikt att arrangera informationsmöten för 

såväl förvaltningens egna boenden som för de socialsekreterare i 

staden som handlägger ensamkommande barn kring samverkans-

planens innehåll. Ambitionen är att även andra myndigheter (ex. 

polisen, Migrationsverket) och frivilliga organisationer (ex. 

Stadsmissionen) ska kunna delta i informationsarbetet. 

 

Samverkansplanen ska inte betraktas som en riktlinje utan en 

rekommendation om en samverkansmodell när ensamkommande 

barn avviker/försvinner. Förvaltningen föreslår att socialnämnden 

ställer sig bakom rapporten, Att samverka kring ensamkommande 

barn som försvinner. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 3 

maj 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 14 

Trygghetspris 2017 

Dnr 1.11.1-234/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner tema för trygghetspris 2017. 

2. Beslutet justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Trygghetspriset har delats ut årligen sedan 2012 i syfte att stimulera 

verksamheter som bidrar till en ökad trygghet i staden.  

 

Trygghetsprisets tema har varierat under åren. Senast 2016 var 

temat ”trygghet i skolan” och 2015 var det ”trygghet bland barn och 

ungdomar upp till 16 år”. Prissumman är 50 000 kronor. 

 

Förvaltningen föreslår att 2017 års trygghetspris ska tilldelas en 

verksamhet eller organisation som genom nyskapande och 

strukturerade insatser arbetar aktivt för jämställdhet och inkludering 

samt mot diskriminering och fördomar. 

 

Förvaltningen informerar om att trygghetskonferensen kommer att 

genomföras den 6 november 2017. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 20 

april 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 15 

Verksamhetschef enligt 4 kap. 2 § hälso- och sjukvårdslagen 

Dnr 1.2.1–202/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden utser från 1 augusti 2017 Åsa Hellström till 

verksamhetschef, enligt 4 kap. 2 § hälso- och 

sjukvårdslagen, vid Stockholms stads enhet för hälso- och 

sjukvård i boenden och daglig verksamhet enligt LSS. 

2. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Enligt 4 kap. 2§ hälso- och sjukvårdslagen ska det finnas en person, 

verksamhetschef, som ansvarar för verksamhet där det bedrivs 

hälso- och sjukvård. Förvaltningen föreslår att socialnämnden utser 

Åsa Hellström till verksamhetschef för Stockholms stads enhet för 

hälso- och sjukvård i boenden och daglig verksamheter enligt LSS 

(LSS-hälsan). 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

april 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 16 

Förvaltningsyttrande. Angående remissen om Riktlinjer för 

bostadsförsörjningen 2017-2020 

Dnr 1.7.1- 230/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Enligt lag (2000: 1383) om kommunernas 

bostadsförsörjningsansvar, bostadsförsörjningslagen, ska 

kommunen planera för att förutsättningar finns för alla invånare att 

kunna leva i goda bostäder. Planeringen ska göras i riktlinjer som 

antas av kommunfullmäktige under varje mandatperiod. 

 

Stadens arbete med framtagandet har skett som ett delprojekt inom 

ramen för arbetet med framtagandet av en ny översiktsplan. Syftet 

är att riktlinjerna, när de har antagits av kommunfullmäktige, ska 

ligga till grund för skrivningar om bostadsförsörjning i den 

kommande översiktsplanen. 

 

Förvaltningen ser positivt på Riktlinjer för bostadsförsörjningen 

2017-2020. Riktlinjerna ger en god översikt av stadens arbete och 

en beskrivning av mål, verktyg, nuläge, behov och prognos.  

 

Förvaltningen välkomnar att riktlinjerna innehåller en 

stadsövergripande samordning som inkluderar de målgrupper som 

socialtjänsten har ett särskilt ansvar för och deras behov av olika 

boendeslösningar, vilket ger ett underlag för fortsatt arbete. 

 

Riktlinjer för bostadsförsörjningen kommer att följas upp årligen 

vilket förvaltningen ser positivt på då hänsyn måste tas till att 

förändringar kan ske vad gäller olika grupper och deras behov. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 19 

april 2017. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Socialnämnden 
 Protokoll 
 2017-05-16 
 Sida 34 (38) 

 

 

 

 

§ 17 

Tillsyn av stödboende för barn och unga – Linggården 

Dnr 1.6.1-83/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

Socialnämnden lägger ärendet till handlingarna. 

 

Ärendet 

Inspektionen för vård och omsorg (IVO) gjorde den 23 mars 2017 

en anmäld inspektion på Linggården. Tillsynen var huvudsakligen 

inriktad på att granska om barnen får en trygg och säker vård. 

 

IVO bedömer att verksamheten uppfyller kraven på trygghet och 

säkerhet i boendet. IVO avslutar ärendet. 
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§ 18 

Socialnämnden lägger följande ärenden till handlingarna. 

 

Protokoll från socialnämndens sammanträde 18 april 2017, justerat 

24 april 2017. 

 

Protokoll från socialnämndens individutskotts sammanträde 7 april 

2017, justerat 21 april 2017 samt 28 april 2017, justerat 12 maj 

2017. 

 

Protokoll från socialnämndens tillståndsutskotts sammanträde 14 

mars 2017, justerat 15 mars 2017 och 25 april 2017, justerat 26 april 

2017. 

 

Protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och överförmyndar-

nämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor sammanträde 

11 maj 2017, justerat den 12 maj 2017. 

 

Inkomna handlingar till socialnämnden 28 mars 2017 till den 12 

april 2017. 

 

Anmälda delegationsbeslut till socialnämnden 28 mars 2017. 

 

Protokoll från förvaltningsgruppens sammanträde 10 maj 2017, 

justerat 15 maj 2017. 
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§ 19 

Övriga frågor 

 

 

Inga övriga frågor tas upp. 
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§ 20 

Upphandling av kortare utbildningar från 

utbildningsanordnare – Förfrågningsunderlag 

Dnr 2.11.2-195/2017 

 

Socialnämndens beslut 

 

1. Socialnämnden godkänner förfrågningsunderlaget för 

upphandling av kortare utbildningar från 

utbildningsanordnare för medarbetare inom socialtjänst, 

äldreomsorg och socialpsykiatri.  

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om: 

- tilldelningsbeslut och teckna ramavtal med godkända 

leverantörer,  

- partsbyte samt underteckna ramavtal om partsbyte, 

- mindre justeringar av ramavtal, 

- förlängning samt uppsägning av ramavtal. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

Ärendet 

Socialförvaltningen är i behov av kortare utbildningar från 

utbildningsanordnare för medarbetare inom socialtjänst, 

äldreomsorg och socialpsykiatri då nuvarande avtal löper ut den 31 

maj 2017. Socialförvaltningen, Stiftelsen Hotellhem i Stockholm 

(SHIS) och äldreförvaltningen har valt att gemensamt upphandla 

kortare utbildningar för personal inom respektive område. 

Äldreförvaltningen och SHIS har lämnat fullmakt att genomföra 

upphandlingen till socialförvaltningens förvaltningschef och lämnat 

MBL-fullmakt till socialförvaltningens administrativa chef. 

 

Upphandlingen görs på uppdrag av socialnämnden enligt lag om 

offentlig upphandling (LOU).  

 

Socialförvaltningen föreslår att det bifogade förfrågningsunderlaget 

godkänns. 

 

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 25 

april 2017. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 

förvaltningens. Ordföranden finner att nämnden beslutar enligt 

förvaltningens förslag. 
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Sammanträdet avslutas kl. 18:45 

 

Vid protokollet 

 

Sigrún Andersdóttir 


